
1 
 

PROTOKÓŁ Nr XXVIII/16 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z dnia 21 grudnia 2016 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze 
 

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 16.00. 

 

Obecnych na Sesji – 21 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta (BM) Krzysztof Świątek. 

 

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski 

 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM H. Różański. Powitał radnych, 

BM, zaproszonych gości, mieszkańców i kamiennogórskie media. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 21 radnych na 21 ustawowego składu 

Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

 

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z XXVI Sesji Rady Miasta. 

 

4. Wnioski, zapytania i interpelacje. 

5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy Rady Miasta między Sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 46/7, 

68/4, 68/6, 70/39, 70/41, obr. nr 7). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Fabrycznej i Szkolnej w Kamiennej 

Górze. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2016 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2017 rok: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej; 

2) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały; 

3) odczytanie opinii Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju; 

4) dyskusja nad projektem budżetu; 

5) głosowanie autopoprawek; 

6) głosowanie uchwały budżetowej uwzględniającej przyjęte poprawki. 
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12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie Sesji. 

 

Radny A. Jasiński zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady 

Miasta Kamienna Góra oraz rozliczania kosztów podróży służbowych”. 

 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie w sprawie powyższego wniosku, w wyniku którego 

RM Kamienna Góra przy 16 głosach „za”, 3 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” wyraziła 

zgodę na wprowadzenie punktu do porządku obrad (w miejsce dotychczasowego pkt. 12). 

 

 

Ad. 3. Przyjęcie Protokołu z XXVI Sesji Rady Miasta 

 

Przewodniczący RM poinformował, że Protokół Nr XXVI/2016 był wyłożony do wglądu 

w Biurze Rady Miasta. Dodał, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia 

i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś zastrzeżenia? Uwag ani zastrzeżeń 

nie zgłoszono. 

 

Ad. 4. Wnioski, zapytania i interpelacje 

 

Radna Danuta Walus: 

1. Pytanie, kiedy pojawi się możliwość doprowadzenia gazu ziemnego do budynków przy 

ul. Zamkowej, Polnej i os. Antonówka? Mieszkańcy obecnie zbierają podpisy 

i proszą o pomoc w tej sprawie. 

 

Radna Violetta Majak: 

1. Interpelacja w sprawie utworzenia Dziennego Domu „Senior – VIGOR” – interpelacja 

stanowi zał. Nr 2 do protokołu. 

 

Radny Andrzej Jasiński: 

1. Pytanie, czy znane są już rozstrzygnięcia w sprawie remontu ul. Parkowej w ramach 

współpracy polsko-czeskiej? Remont tego odcinka jest tym bardziej ważny w obliczu 

planowanej reformy oświaty – można się spodziewać, że budynek po zlikwidowanym 

Gimnazjum Nr 1 będzie służył uczniom Szkoły Podstawowej Nr 1 i tą drogą będą się 

przemieszczać między budynkami uczniowie oraz nauczyciele. 

 

Radna Irena Plata: 

1. Pytanie, czy jest szansa na doprowadzenie gazu ziemnego do budynków przy 

ul. Jedwabnej? 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Uwaga do interpelacji radnej V. Majak – pomysł dobry, ale trochę spóźniony, ponieważ 

obiekt przy ul. Armii Ludowej, który się nadawał do tego typu działalności, został 

sprzedany. Zdaniem radnego miasto mogło przystąpić do przetargu i obiekt kupić. 

2. Pytanie, jakie kroki będą podjęte po nierozstrzygniętym przetargu na opracowanie 

dokumentacji w celu wykonania remontu Centrum Kultury, czy przewidywane jest 

przedłużenie czasu na wykonanie tej inwestycji i co się stanie jeśli zadanie nie zostanie 

wykonane do końca roku przyszłego? 
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3. Interpelacja w sprawie Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych – 

interpelacja stanowi zał. Nr 3 do protokołu. 

 

Radny Tomasz Baćko: 

1. Prośba o zaproszenie na Sesję Rady Miasta Naczelnika Urzędu Skarbowego 

w Kamiennej Górze. 

 

Przewodniczący RM powiedział, że zapyta o wolę udziału w Sesji Panią Naczelnik US i jeśli 

się zgodzi, to wystosuje do Niej zaproszenie. 

 

 

Ad. 5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami 
 

Informację w powyższej sprawie przedstawił BM – zał. Nr 4 do protokołu. Dodał, ze sześć 

wspólnot mieszkaniowych złożyło wnioski o termomodernizację z dofinansowaniem na 

poziomie 80% środków unijnych (z ul. Ogrodowej, T. Kościuszki. Al. Wojska Polskiego, 

Lipowej, Szkolnej i Wł. Broniewskiego) i wszystkie otrzymały ocenę pozytywną na pierwszym 

etapie oceny. 

 

Następnie BM odpowiedział na wnioski i zapytania radnych z poprzedniej Sesji, tj.: 

 

Radnej V. Majak: 

- sprawa zmiany klasyfikacji działki przy ul. P. Ściegiennego – Wydział IOŚ i Wydział Mienia 

UM zajęły się sprawą, 

 

Radnemu Z. Nagórnemu: 

- sprawa mostu łączącego ul. Spacerową i Papieża Jana Pawła II – nie ma żadnych nowych 

wiadomości w tej sprawie, 

- sprawa budowy odcinka drogi S3 na naszym terenie – omówiono w informacji, 

- sprawa remontu CK – procedury trwają; po Nowym Roku będzie pełna informacja 

o wnioskach unijnych, 

- sprawa ukrytego skarbu w Antonówce – prace będą wznowione po poprawie pogody, 

ponieważ grupa poszukiwawcza odkryła nowe miejsca, które warto sprawdzić, 

- sprawa przekazania budynku PKP – utrzymywany jest stały kontakt w tej sprawie i niedługo 

odbędzie się spotkanie z przedstawicielami kolei. 

 

Radnemu J. Chodasewiczowi: 

- sprawa zaległości na funduszach remontowych – jest kilka wspólnot w mieście, które w ogóle 

nie posiadają funduszu remontowego, a część wspólnot swoimi uchwałami zobowiązała miasto 

do tego, aby środki przekazywało dopiero w momencie wykonywania inwestycji na budynku. 

Właściciele mieszkań mają zaległości wobec miasta na kwotę 1 mln 200 tys. zł i gdyby to 

zostało uregulowane nie byłoby mowy o jakichkolwiek zadłużeniach wobec spółki. Lokatorom 

z zadłużeniem proponowane są odpracowania zadłużeń, rozłożenie ich na raty, ale dochodzi 

również do eksmisji do lokalu socjalnego. W przypadku konieczności remontu np. dachu na 

budynku w związku z nakazem PINB, miasto czasami pokrywa w swojej części koszt naprawy, 

a mieszkańcy, którzy nie mogą jednorazowo zapłacić przypadającej na ich lokal kwoty, spłacają 

ją systematycznie przy płatności za czynsz, 

 - sprawa PSZOK – nowy system gospodarki odpadami nałożył na gminy obowiązek posiadania 

takich punktów lub posiadania ich na swoim terenie, ale obsługiwanych przez firmę, 

która odpady odbiera. Do przetargu przystąpiły dwie firmy: SANIKOM i COM-D, ale obie nie 
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posiadały punktu dla zbiórki odpadów i nie zamierzały go tworzyć. SANIKOM zorganizował 

PSZOK dopiero rok po wejściu w życie ustawy i dlatego też gmina na początku sama musiała 

go zorganizować. Wówczas, dla nas, najrozsądniejszym wyjściem było przekazanie jego 

obsługi do Sp. Mieszkaniowej i tak też uczyniono. W międzyczasie przeprowadzona została 

kontrola realizacji ustawy o gospodarce odpadami przez pracowników Wojewódzkiej Inspekcji 

Ochrony Środowiska, która nie wniosła uwag co do zlecenia prowadzenia PSZOK przez 

Sp. Mieszkaniową, ale na skutek donosów Inspekcja zaleciła uzyskanie zezwolenia 

w Starostwie Powiatowym na prowadzenie punktu. Starostwo odmówiło wydania zezwolenia, 

nawet po uchyleniu pierwszej decyzji odmownej przez SKO i konsekwentnie się tego trzymało. 

Sprawa ta doszła aż do WSA i w związku z toczącymi się procesami podjęta została decyzja 

o samodzielnym prowadzeniu punktu przez gminę, bo to nie wymaga posiadania zezwolenia. 

Główny zarzut Starostwa w kierowanych pismach do sądu nie dotyczył lokalizacji punktu 

niezgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, lecz prawa do podpisania 

przez Z-cę BM pism w tej sprawie. Prawdą jest, że dużo większy od Kamiennej Góry Wrocław 

prowadzi dwa punkty selektywnej zbiórki odpadów, ale tak naprawdę mieszkańcy nawet nie 

wiedzą gdzie one są i wszystkie śmieci wyrzucają do kontenerów przed blokami. Przepisy 

prawa mówią o możliwie najbliższej lokalizacji PSZOK od mieszkańców i w miejscu 

dogodnym dla nich i nasz punkt wymagania te spełnia, a koszty, które gmina ponosi na jego 

funkcjonowanie są racjonalnie uzasadnione, 

- sprawa środków przekazywanych dla mediów – gmina ma obowiązek umieszczać pewne 

ogłoszenia w gazetach o zasięgu lokalnym oraz ponadlokalnym i zdaniem BM środki 

przekazywane na ten cel są odpowiednie i BM nie ma zastrzeżeń do ich wielkości. Dodał, 

że również J. Chodasewicz ze swoją gazetą otrzymywał środki z miasta i od 2006 r. wyniosły 

one ok. 80 tys. zł z budżetu miasta i ok. 15 tys. zł z budżetów miejskich spółek i jednostek.  

 

 

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy Rady Miasta między Sesjami 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący RM J. Basta – zał. Nr 5 

do protokołu. 

 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 46/7, 

68/4, 68/6, 70/39, 70/41, obr. nr 7) 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVIII/185/16 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości– zał. Nr 6 do protokołu. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Fabrycznej i Szkolnej w Kamiennej 

Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Mienia 

Andrzej Omachel. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVIII/186/16 w sprawie przystąpienia do 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Fabrycznej 

i Szkolnej w Kamiennej Górze – zał. Nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM ogłosił 10 minut przerwy. 

 

Po przerwie na salę obrad nie powrócił radny J. Chodasewicz (obecnych 20 radnych). 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2016 rok 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Z-ca Kierownika Wydziału Finansowo-

Budżetowego Beata Ścisłowska. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXVIII/187/16 w sprawie zmian w budżecie 

miasta Kamienna Góra na 2016 rok – zał. Nr 8 do protokołu. 

 

Na salę obrad powrócił radny J. Chodasewicz (obecnych 21 radnych). 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra 

 

Projekt uchwały z autopoprawką w powyższej sprawie przedstawiła Z-ca Kierownika 

Wydziału Finansowo-Budżetowego Beata Ścisłowska. 

 

Z-ca Kierownika Wydziału odczytała Uchwałę Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu 

z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra na lata 2017-2022, przedstawionym wraz 

z projektem uchwały budżetowej Miasta Kamienna Góra na 2017 rok – zał. Nr 9 do protokołu. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał do jakiej kwoty obowiązuje przewidziane w § 2 projektu 

uchwały upoważnienie dla BM do zaciągania zobowiązań inwestycyjnych? 

 

Z-ca Kierownika Wydziału wyjaśniła, że do kwoty określonej w zał. Nr 2 do projektu 

uchwały. 
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Radny J. Chodasewicz zapytał, czy do pełnej kwoty wynikającej z załącznika? 

 

 Z-ca Kierownika Wydziału odpowiedziała, że do pełnej kwoty na dane zadanie inwestycyjne. 

 

Radny J. Chdasewicz zapytał, czy to będą zobowiązania poza tymi przewidzianymi w uchwale 

budżetowej (do 2 mln zł)? 

 

Z-ca Kierownika Wydziału wyjaśniła, że określone w uchwale 2 mln zł dotyczą kredytu 

krótkoterminowego na pokrycie w trakcie roku niedoboru budżetowego, a jeśli chodzi 

o kredyty długoterminowe to jest to kwota 4.600.000 zł. 

 

Radny J. Chodasewicz zauważył, że tym samym RM daje BM pełną swobodę w zaciąganiu 

kredytów do kwot wynikających z załącznika do projektu uchwały, czyli do 12 mln zł. 

 

Z-ca Kierownika Wydziału potwierdziła to, ale podkreśliła jednocześnie, że kwota ta jest 

rozłożona w latach, co wynika z załącznika do wpf. 

 

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że w projekcie uchwały powinna być zapisana 

konkretna kwota maksymalna dla upoważnienia. 

 

Z-ca Kierownika Wydziału powiedziała, że zapisy w projekcie uchwały zostały 

skonsultowane z RIO i to zgodnie z sugestią osób z RIO pierwotnie zapisana kwota została 

wykreślona. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 

20 głosach „za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XXVIII/188/16 

w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra – zał. 

Nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2017 rok: 

 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej 

 

Projekt uchwały z autopoprawką w powyższej sprawie odczytała Z-ca Kierownika Wydziału 

Finansowo-Budżetowego Beata Ścisłowska. 

 

2) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o projekcie uchwały 

 

Przewodniczący RM odczytał Uchwałę Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 

15 grudnia 2016 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Kamienna Góra 

projekcie budżetu Miasta Kamienna Góra na 2017 rok – zał. Nr 11 do protokołu. 

Odczytał również Opinię Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 15 grudnia 2016 r. 

w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Miasta Kamienna Góra 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2017 rok – zał. Nr 12 do protokołu. 
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3) odczytanie opinii Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju 

 

Przewodnicząca KBSiR radna Z. Kolat odczytała opinię Komisji o projekcie uchwały – 

zał. Nr 13 do protokołu. 

 

4) dyskusja nad projektem budżetu 

 

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że w projekcie budżetu na 2017 r. w porównaniu 

z latami poprzednimi zmienia się tylko pozycja dotycząca wydatków inwestycyjnych. Bez 

zmian pozostają z kolei oświata, pomoc społeczna, administracja i gospodarka mieszkaniowa. 

W ramach tej ostatniej sporą część przeznacza się na zakupu usług pozostałych, gdzie 

wyjaśnienia tego pojęcia radny od kilku lat nie może się doczekać. Jeśli jest to zakup usług 

remontowych, to wg radnego w mieście odnowy budynków nie widać. BM wielokrotnie mówił, 

że jak ruszy ZIT AW to do Kamiennej Góry spłynie deszcze pieniędzy, a okazuje się, że spływa 

on bardzo wolno i do miasta ma trafić nieco ponad 6 mln zł, a nie tak jak opowiadał BM 

dziesiątki milionów zł (padła kwota nawet ponad 40 nln zł). Z projektu uchwały widać też, 

że przyszłe lata nie będą wcale lepsze pod tym kątem. Należy również przyjrzeć się dokładnie 

proporcjom między kredytem i wkładem własnym, a środkami unijnymi, które wg radnego 

wynoszą 50:50. To z kolei zdaniem radnego świadczy o tym, że dział inwestycji w UM kiepsko 

pracuje i składa za mało wniosków oraz za mało stara się o pozyskanie środków zewnętrznych. 

Miasto musi zaciągnąć 4,6 mln zł kredytu i dołożyć do tego jeszcze 1,5 mln zł z własnych 

środków po to, aby zrealizować inwestycje na poziomie 12 mln zł. Z tej kwoty aż 8 mln zł 

pochłoną inwestycje w kulturę i dziedzictwo narodowe (remont CK), a już nierozstrzygnięty 

pierwszy przetarg świadczy o tym, że inwestycja ta jest niedoszacowana i trzeba będzie dużo 

więcej do tego remontu dołożyć. Te 8 mln zł to 2/3 całkowitej kwoty przewidzianej na 

inwestycje, a wśród pozostałych zadań znalazły się propozycje, które nie są dla mieszkańców 

najpilniejsze do zrobienia (np. łącznik ul. Księcia Bolka I i Wałbrzyskiej). Zdaniem radnego 

zapomina się o budynkach i kamienicach w mieście, co obiecywał zresztą BM – np. kamienice 

z Rynku i ul. Karola Miarki. Zdaniem radnego w budżecie zaplanowano też bardzo niskie 

wpływu ze sprzedaży mienia, co wskazuje na to, że inny dział Ratusza też kiepsko pracuje. BM 

wspominał również o remoncie Starego Miasta – III etap, a teraz okazuje się, że dopiero ma 

być zrobiona dokumentacja na to zadanie. Z radnymi nie sa dyskutowane takie sprawy 

i stawiani są przed faktami, jak np. remont CK, który zablokuje inne inwestycje na parę lat. 

Zdaniem radnego w chwili obecnej należałoby odrzucić projekt BM i na nowo przygotować 

budżet miasta i zamiast np. przeznaczać środki na remont ścieżek na Zalewie zabrać się za 

kompleksową przebudowę tego miejsca ważnego dla wszystkich kamiennogórzan. Jako ważną 

inwestycję radny wskazał też przygotowanie działek pod zabudowę, bo to może zatrzymać 

mieszkańców Kamiennej Góry przed migracją do gmin ościennych. BM w swoich 

wypowiedziach wspomina o Programie Mieszkanie Plus, ale jest to zabieg spóźniony, bo od 

wielu lat miasto nie potrafiło wybudować żadnego budynku komunalnego. Na sensowne 

inwestycje (np. stworzenie domu dla osób starszych), środków winno się szukać 

w funkcjonującym nielegalnie PSZOK i tym podobnych działalnościach. Po raz kolejny jest to 

budżet nastawiony na przetrwanie, a nie na rozwój i należy poważnie zastanowić się co zrobić, 

aby Kamiennej Górze zapewnić rozwój, który zapobiegnie wyludnieniu. 

 

Radna C. Róg powiedziała, że źle się stało, że odrzucony został wniosek KGKiM 

o zabezpieczenie środków na remont dachu na krytej pływalni. Ironią jest, że w dziale 92601 

zmniejsza się środki o kwotę 50 tys. zł w stosunku do roku 2016, a na ul. Szpitalnej tworzy się 

nowy obiekt sportowy za 200 tys. zł. Zdaniem radnej powinno się dbać o utrzymanie już 
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istniejącego obiektu i nie pozwalać na jego niszczenie, a nie przeznaczać środków na zupełnie 

nowy. 

 

Radny W. Sobiechowski nie zgodził się z radnym J. Chodasewiczem w sprawie łącznika 

ul. Księcia Bolka I i Wałbrzyskiej i powiedział, że ok. 70 osób, które wykupiły w tamtym 

regionie działki i posiadają tam garaże złożyło do BM wniosek o remont przejazdu. Dodatkowo 

apel o naprawę tego odcinka płynie od wielu mieszkańców, którzy tym przejściem docierają do 

cmentarza komunalnego. Radny nie zgodził się również z twierdzeniem, że nie widać, 

aby Sp. Mieszkaniowa cokolwiek w mieście robiła, bo np. na ul. Ptasiej remontowany jest 

budynek, którego 100% właścicielem jest miasto, ma być odnowiony też drugi, a w budynku 

na ul. Katowickiej wyremontowano dach. Następnie powiedział, że z niektórymi zapisami 

w projekcie budżetu też się nie zgadza, ale po dyskusji z BM rozumie lepiej część decyzji 

i szanuje to, że w propozycji znalazła się przebudowa ul. J. Krasickiego i ul. Cegielnianej (o 

którą radny J. Bruździak zabiegał od 2009 r.), a nie przebudowa ul. Legnickiej w kierunku 

domków jednorodzinnych, o którą On sam wnioskował. BM obiecał, że zadania będą 

wprowadzane do kolejnych budżetów w kolejności ich zgłaszania i zdaniem radnego jest to 

uczciwa obietnica. Na koniec radny wyraził nadzieję, że mieszkańcy ul. Leśnej doczekają się 

dojazdu do swoich domów w związku z tym, że jedna z ościennych działek została wstępnie 

wytypowana do budowy budynku w ramach Programu Mieszkanie +.  

 

Radna D. Kurnyta wyraziła zdanie, że rejon ul. Szpitalnej, Bohaterów Getta, Fabrycznej 

i Lipowej od kilkunastu lat jest zaniedbywany i nie są prowadzone tam żadne inwestycje, 

zwłaszcza te służące dzieciom. To radni muszą dbać o to, aby stwarzać najmłodszym 

kamiennogórzanom strefę, w której oderwą się od komputera, elektroniki, a często gorszych 

nawyków. Dzieci z tego rejonu zebrały 400 podpisów pod petycją w sprawie utworzenia skate 

parku i przyszły na rozmowę do BM, aby Go do tego pomysłu przekonać. Radna była jedynie 

łącznikiem w tej sprawie i pomocą, ale do końca będzie walczyła o to, aby w tym rejonie, tak 

jak w innych częściach miasta, stworzyć dla dzieci miejsce do spędzenia czasu wolnego. 

 

BM stwierdził, że radny J. Chodasewicz może mieć swoje zdanie i inny pogląd na sprawy 

budżetu, ale trzeba pamiętać, że rządzi się on swoimi prawami i ustawa o finansach publicznych 

wyraźnie nakłada na BM odpowiedzialność za jego przygotowanie i realizację. Trzeba 

pamiętać również o tym, że w pierwszej kolejności w tym akcie trzeba zabezpieczyć 

funkcjonowanie jednostek podległych miastu, a nie środki na inwestycje. Przedmiotem 

dyskusji między BM a radnym może być z kolei wysokość środków na poszczególne działy. 

Następnie powiedział, że ZIT Aglomeracji Wałbrzyskiej był budowany przez kilka lat i to nie 

jest tak, że się składa wniosek, po czym otrzymuje się środki. Podpisywane są dopiero pierwsze 

umowy na pozyskanie środków i nie ma jeszcze gminy, która już inwestycje realizuje. Nie 

z winy samorządów przesunęły się nabory i terminy rozstrzygnięć, a konsekwencją tego będą 

przesunięcia w czasie wykonywania inwestycji. BM poprosił, aby nie krytykować 

pracowników UM, ale spotykać się z Nimi i rozmawiać, bo to są fachowcy i wytłumaczą 

mechanizmy działań, co może zmieni nastawienie radnego. To, że wspólnoty składają wnioski 

na termomodernizację nie oznacza, że urząd coś zaniedbuje, bo dla każdego z podmiotów 

przewidziane są inne terminy na ich składanie. BM podtrzymał swoje wcześniejsze wypowiedzi 

w sprawie wysokości dotacji, jakie miasto ma pozyskać (ostatnie, a nie te o 40 mln zł) 

i podkreślił, że w ciągu roku budżet będzie z pewnością zmieniany, zwłaszcza jeśli chodzi 

o inwestycje. Urząd utrzymuje stały kontakt z Aglomeracją Wałbrzyską i nawet kilka razy 

dziennie ktoś z Ratusza jeździ do Wałbrzycha w celu uzgodnień różnych kwestii i pracownicy 

Wydziału ZIF UM wiedzą dokładnie, co robią i co robić w tym temacie mają. BM dodał, 

że temat Domu Dziennego Pobytu jest sprawą ważną, ale Jego zdaniem powinno być to 



9 
 

realizowane na szczeblu współpracy powiatu i wszystkich jego samorządów gminnych. BM 

składał różne propozycje jeśli chodzi o budynek przy ul. Armii Ludowej, ale nie znalazły one 

zrozumienia. Na koniec podkreśli, że jest to dobry budżet i poprosił o jego uchwalenie. 

 

Radna V. Majak przychyliła się do wypowiedzi radnej D. Kurnyty, z której wynika, że rejon 

ul. Szpitalnej i ulic okolicznych jest zaniedbany i dawno nie była tam prowadzona żadna 

inwestycja. Planowany do budowy obiekt (nie powinien być szumnie nazywany obiektem 

sportowym) zapełni dziurę, która tam jest i w końcu da możliwość młodym mieszkańcom 

Kamiennej Góry na spędzanie czasu wolnego w tym rejonie. Poparła również wypowiedź 

radnego J. Chodasewicza o małej ilości środków w budżecie, ale stwierdziła, że w Kamiennej 

Górze nie ma dużych przedsiębiorstw i to znacznie ogranicza nasze dochody. Radna wyraziła 

nadzieję, że wraz z budową odcinka drogi S3 pojawią się nowe duże przedsiębiorstwa, 

które zasilą budżet miasta. Mieszkańców trzeba zatrzymywać w Kamiennej Górze, ale poza 

sferą mieszkaniową trzeba też inwestować w sferę kulturalną dla nich i przykładem tego jest 

właśnie remont CK, które to miejsce pracuje cały rok i przyciąga całą społeczność miejską. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że właśnie o zmianie proporcji, o których wspomniał BM, 

od wielu mówi i do tego w końcu powinno się doprowadzić. Nie powiedział z kolei, 

że Sp. Mieszkaniowa nic nie robi, a jedynie to, że w stosunku do nakładów, jakie są jej 

przeznaczane jest to działalność „symboliczna”. Niestety remonty nie są też wykonywane 

precyzyjnie, czego przykładem są np. dachy na budynku przy ul. Mickiewicza 2 

i ul. Słowiańskiej 4, które Sp. Mieszkaniowa po remoncie odebrała i stwierdziła, że wykonane 

były dobrze, a w chwili obecnej mieszkańcy do misek łapią przeciekającą wodę. Zdaniem 

radnego ze środków z AW korzysta już Gmina Lubawka (zagospodarowanie Zalewu Bukówka) 

i Gmina Kamienna Góra (utworzenie Przedszkola). Lubawka otrzymała na swoją inwestycję 

600 tys. EURO i ma szansę otrzymać drugie tyle, co wskazuje na to, że rzeczy niemożliwe 

(zdaniem poprzednich władz) stają się teraz możliwe. Gdyby władze Kamiennej Góry w końcu 

tak samo pomyślały, to nad nasz oczyszczony i zagospodarowany Zalew (bądź baseny) 

zjeżdżałby cały powiat i mieszkańcy ościennych powiatów również. Środków, zdaniem 

radnego, należy na to szukać np. w Sp. Mieszkaniowej. To jest ostatnie rozdanie unijnych 

środków i trzeba je dobrze wykorzystać. 

 

Radna R. Komorowska powiedziała, że nie ma nic przeciwko temu, aby powstawały nowe 

place zabaw jak ten planowany na ul. Szpitalnej, ale w tym rejonie jest kryta pływalnia, 

która zdaniem radnej nie jest przygotowana na przyjmowanie całych rodzin. Oni szukają 

atrakcji kąpielowych poza Kamienną Górą, gdzie oprócz zwykłych torów basenowych są 

atrakcje dla dzieci. Od wielu lat remontu wymaga również dach na naszym obiekcie i z każdym 

rokiem koszt naprawy wzrasta z powodu coraz to większych zniszczeń. Zdaniem radnej 

zapomina się też o pracownikach tej jednostki, którzy wysyłani są do prac na różnych obiektach 

w mieście, a zdarza się, że środki przeznaczona na funkcjonowanie MCKF przesuwane są dla 

innych placówek, czym nie docenia się pracowników. 

 

Radna C. Róg podkreśliła, że nie staje przeciwko tworzeniu miejsc dla rekreacji dzieci, ale nie 

może się to dziać kosztem miejskich jednostek. Wyraziła zdanie, że na os. Krzeszowskim 

również nie są prowadzone przez miasto żadne inwestycje i pomimo tego, że jest to teren 

spółdzielni to trzeba pamiętać, że mieszkający tam ludzie są również kamiennogórzanami, co 

widać nawet przy wyborach. W budynkach miejskich czynsze są niskie i nie są podnoszone od 

wielu lat, a przy każdym budżecie podnosi się larum o prowadzenie inwestycji w różnych 

częściach miasta. 
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BM stwierdził, że substancja mieszkaniowa miasta i spółdzielni to dwie zupełnie inne sprawy, 

a poza tym spółdzielnie rządzą się swoimi prawami  i miasto ma ograniczone możliwości 

inwestycji na ich obszarach. Władze miasta współpracują z władzami spółdzielni i wszelkie 

możliwe działania są wykonywane. Dodał, że środki przeznaczone w budżecie na gospodarkę 

mieszkaniową pochodzą z czynszów i jeśli radni uważają, że one powinny być przeznaczane 

na inne cele to mogą się pod tym podpisać, ale BM tego nie zrobi. Te środki nie są też w całości 

przekazywane do Sp. Mieszkaniowej, a co najmniej do jeszcze dwóch innych zarządców. Nie 

są też one przeznaczane jedynie na remonty, bo z nich opłacane są m. in. ubezpieczenia, 

infrastruktura, czy funkcjonowanie Sp. Mieszkaniowej. BM wyraził ponadto poparcie dla 

remontu ul. M. Skłodowskiej – Curie, która mocno ucierpiała przy remoncie ul. T. Kościuszki, 

i powiedział, że poczyni będą wszelkie starania, aby to zadanie zrealizować. Będziemy również 

czynić starania o środki zewnętrzne na ten cel. BM wyraził przekonanie, że planowane dla 

miasta środki unijne, o których ostatnio wspominał, spłyną wcześniej, czy później. Lubawka 

dopiero teraz otrzymała informację o przyznaniu środków na inwestycje na Zalewie Bukówka  

i rozpocznie procedurę związaną z tym tematem w roku przyszłym, a z kolei Przedszkole 

w Pisarzowicach zostało utworzone wcześniej z wykorzystaniem środków unijnych i dopiero 

teraz gmina otrzyma refinansowanie tej inwestycji. 

 

Radny W. Sobiechowski przyznał rację radnej C. Róg, że na terenach spółdzielczych miasto 

nie inwestuje, ale podkreślił, że spółdzielnia oraz TBS ma nad miastem przewagę, ponieważ 

oni za niepłacenie czynszu robią ludziom eksmisję, a w takim przypadku miasto jest 

zobowiązane wyrokiem sądu lokal socjalny takiej osobie przyznać. 

 

Salę obrad opuściła radna C. Róg (obecnych 20 radnych). 

 

Radna D. Kurnyta odniosła się do wypowiedzi radnej C. Róg i powiedziała, że BM na tereny 

miejskie musi patrzeć globalnie, a nie kierować swoich działań tylko w te rejonie, gdzie 

w wyborach otrzymał większą ilość głosów. 

 

5) głosowanie autopoprawek 

 

Propozycje zmian złożone przez KBSiR zostały ujęte w autopoprawce do projektu uchwały, 

a podczas Sesji nikt propozycji zmian nie zgłosił. 

 

6) głosowanie uchwały budżetowej uwzględniającej przyjęte poprawki. 

 

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie projekt uchwały, w wyniku którego RM 

Kamienna Góra przy 18 głosach „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę 

Nr XXVIII/189/16 w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2017 rok – zał. Nr 14 do 

protokołu. 

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad przyznawania 

i wysokości diet radnych Rady Miasta Kamienna Góra oraz rozliczania kosztów podróży 

służbowych  

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił radny A. Jasiński – jeden 

z projektodawców. 
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Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra przy 11 głosach 

„za”, 5 „przeciw” i 4 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XXVIII/190/16 zmieniającą 

uchwałę w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miasta Kamienna Góra 

oraz rozliczania kosztów podróży służbowych  – zał. Nr 15 do protokołu. 

 

 

Ad. 16. Sprawy różne 

 

Radny R. Ostrowski nawiązał do interpelacji radnej V. Majak w sprawie Programu SENIOR 

VIGOR i przypomniał, że w 2015 r. był inicjatorem spotkania w sprawie utworzenia domu 

pomocy dla ludzi starszych w budynku przy Armii Ludowej i nikt z zaproszony władz 

samorządów ościennych wówczas nie przybył. Przedstawiciele rady powiatu, który był 

właścicielem budynku, też się na spotkaniu nie pojawili. 

 

Przewodniczący RM złożył obecnym na Sali oraz mieszkańcom Kamiennej Góry życzenia 

świąteczne oraz noworoczne. 

 

Radny J. Chodasewicz powrócił do wypowiedzi BM i zapytał po co miasto 

i Sp. Mieszkaniowa wystąpiły do Starostwa Powiatowego o zgodę na prowadzenie PSZOK, 

skoro zdaniem BM cały czas działa on legalnie? Dalej powiedział, że pytał o wydatki na media 

w latach 2010-2014, a BM teraz „odwraca kota ogonem” i mówił, że J. Chodasewicz nie jest 

uczciwy nie wspominając o kwocie, którą otrzymała Jego gazeta. Przywołał również sprawę 

sądową, w której miasto zaskarżyło uchwałę wspólnoty mieszkaniowej w budynku w którym 

mieszka radny, i wszystkie uwagi przedstawione przez gminę zostały odrzucone. Oznacza to, 

że miasto, tak jak każdy inny właściciel lokalu, musi systematycznie płacić zaliczki na fundusz 

remontowy, a ich brak jest wynikiem zaniedbań w mieście. Gdyby na kontach wspólnot środki 

były, to większość z nich zrobiłaby dawno remonty. Przykładem tego jest budynek, w którym 

mieszka radny, i w którym od lat nie można było wyremontować dachu, ponieważ większość 

w budynku posiadało miasto i blokowało podjęcie uchwały. Radny stwierdził, że BM ma 

tendencję do przekształceń i przeinaczeń. 

 

Przewodniczący RM upomniał radnego, że wypowiada się o osobie, której na Sali obrad już 

nie ma i która nie może się odnieść do argumentów przedstawianych przez radnego i poprosił, 

aby radny tego nie czynił. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że potrafi to samo powiedzieć burmistrzowi w oczy, ale to 

jest wina Przewodniczącego RM, że nie dopuścił Go do głosu zaraz po wystąpieniu BM 

i wówczas, gdy na Sali obrad był obecny. 

 

Ad. 17. Zamknięcie Sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXVIII Sesję Rady Miasta 

Kamienna Góra w dniu 21 grudnia 2016 r. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Poręba – Plasło     Przewodniczący Rady 

/-/ Henryk Różański 


